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Başkan Obama, 8 Ocak 2014 Çarşamba günü 
Alman Şansölyesi Angela Merkel’i telefonla 
arayarak kırılan kalça kemiğinin durumunu 
sorup geçmiş olsun diyor hem de koalisyon 
hükümeti için başarılar diliyor.

ABD ile Almanya’nın arası epey limoni! 
10 yıl önce ABD’nin Irak’ı işgal ettiği zaman 
bozulan ilişkilerden bile daha kötü! Sebebi, 
Amerika’nın NSA aracılığı ile hemen herkesi 
dinlerken Merkel’i de dinlediğinin anlaşılması.

 Telefonda Obama Merkel’in sağlığı için iyi 
temennilerde bulunurken, fırsatı kullanıp 
Şansölyeyi Washington’a davet ediyor.

Bayram; bireysel ve toplumsal 
olarak varoluşun, mücadelenin ve 
bu mücadelenin sonunda kazanılan 
bilincin sembolüdür. Bayram, birlik ve 
beraberliğin, sevgi ve coşkunun inkişaf 
ettiği, yaşamın kutlandığı bir şölendir.

Ülkemizde üç çeşit bayram 
kutlanmaktadır: Doğa bayramları (Nevruz, 
Hıdırellez), dini bayramlar (Ramazan ve 
Kurban), ve milli bayramlar (23 Nisan, 
19 Mayıs, 30 Ağustos, 29 Ekim). Bugün, 
Kurban Bayramı’nı kutluyoruz. Kutlu 
olsun, aydınlık, bereketli ve feyizli olsun.

Doğa bayramı varoluşun farkındalığına 
ermenin ilk halidir.

Guguk kuşunun öyküsü, doğadaki sıra 
dışı üreme stratejilerinden en ilginç ve 
ürkütücü olanı diyebilirim. 

Guguk kuşu Avrupa, Asya ve Afrika’da 
yaygın olarak görülen göçmen bir 
kuş, onu garip kılan özelliği diğer pek 
çok kuş türünün aksine türünün asla 
yuva yapmaması, yumurtalarını kendi 
yavrularını büyütmek için kullanmaması. 
Peki türünü nasıl çoğaltıyor, nasıl 
ürüyor diye düşünmekten kendimizi 
alıkoyamıyoruz. 

İnanılmaz sinsi bir planla bu görevi 
yerine getiriyor. 

Antep fıstığı ağaçlarında kurumalar başladı
Her yılın bir önceki yıldan kurak geçtiği Antep’te, metrekareye yeteri kadar yağış düşmemesi 

sonucunda Antep fıstığı ağaçlarında kurumalar yaşanmaya başlandı. Metrekareye 450-500 
kilogram yağış alması gereken Antep fıstığı ağacı, yıl sadece 150-200 kilogram yağış aldı. 

Fıstıkta iki yıl üst üste 
yok yılı yaşanacak

Antep fıstığında iki yıl üst üste yok 
yılı yaşanacağını kaydeden Ziraat 
Mühendisleri Odası Gaziantep Şube 
Başkanı Yusuf Yılmaz, ‘’Çiftçilerimiz rekolte 
düşüklüğünden 
çok ağaçların 
kurumasından 
tedirginlik duyuyor. 
Çünkü fıstık 
ağaçlarının kuruma 
riskleri var, hatta 
bazı ağaçlarda 
kurumaların 
yaşandığını 
görüyoruz. 
Olan yağışlar ise 
ağaçların yaşamını 
sürdürebileceği 
seviyede değil’’ 
tespitini yaptı. 

Baklavacılar tam gaz çalışıyor

Antep’te 
baklavacılar 

bayram sipariş 
ve tüketimine 

yetişmek için tam 
gaz çalışıyor.

Kurban Bayramı’na sayılı günler kala baklava üreticileri tam kapasite 
çalışıyor. BAKTAD Başkanı Mehmet Yıldırım, bayram süresince günlük 
bin 750 ton baklava tüketileceğini açıkladı. Yıldırım, ucuz baklava 
tehlikesine dikkat çekerek baklava fiyatlarındaki son durumu paylaştı.

Kurban Bayramı'na 
2 gün kaldı. Bayram 
yaklaşırken, Türkiye 
genelinde baklavaya 
olan talep hızla arttı. 
Baklava ve Tatlı 
Üreticileri Derneği 
(BAKTAD) Başkanı 
Mehmet Yıldırım, bu 
yıl bayram süresince 
günlük bin 750 ton 
baklava tüketimi 
beklendiğini açıkladı. 4’TE

Bir kilometre ile başlayan fay hattı çizgisine yapılaşma yaklaşımı 200 metrekareye kadar düşürüldü

Deprem bölgesinde konutlar 
fay hattına yakın yapılıyor

Jeofizik Mühendisleri Odası Bölge Temsilcisi Burhan Canpolat, ‘’Deprem bölgesinde bazı konutlar fay hattına yakın 
yapılıyor. Fay hattı çizgisine yapılaşma yaklaşımı bir kilometre ile başladı ancak 200 metrekareye kadar düşürüldüğü 
söyleniyor. Bu bizim uygun görmediğimiz bir durum. Arazimiz var, ama nedense bu konuda bir ısrar var’’ dedi. 

Ülkemizde depremlerin devam ettiğini 
hatırlatan Canpolat, ‘’İstanbul depreminin 
30 yıllık periyodu doldu. Meydana gelen 
deprem fay hatlarında stresi biraz azalttı. 
Vatandaş, depremin her an olabileceğini 
düşünerek planlamalarını yapmalı. Bir 
kilometre ile başlayan fay hattı çizgisine 
yapılaşma yaklaşımı 200 metrekareye 
kadar düşürüldü. Tüm bölge için bunu 
söyleyemeyiz. Ama Doğu Anadolu fay 
hattının devam ettiği noktalara konut 
yapıldığını duyuyoruz’’ şeklinde konuştu. 

Üç levhanın çakıştığı 
bölgede bulunuyoruz

Gaziantep ve çevresinde kısa sürede bir 
deprem beklenmediğini kaydeden Canpolat, 
‘’Biz, dünyaca bilinen Ölü Deniz fay hattına 
yakınız. Bu fay hattı İsrail’de Lut gölüne 
kadar uzanıyor. Siyasi coğrafyamızda ise bu 
fay hattına Doğu Anadolu fay hattı diyoruz. 
Dolayısıyla her zaman 7 ve üzerinde 
büyüklükte deprem üretme potansiyeli var. 
Kent merkezi Nurdağı merkezine kadar 
Arap levhası içerisinde yer alıyor. Osmaniye 
ise Afrika levhası olarak geçiyor. Bir de 
Anadolu levhası var. Yani üç levhanın 
çakıştığı bölgede bulunuyoruz’’ ifadelerini 
kullandı. 4’TE

Kontenjanlar öğretmenlerin beklentilerini 
ve taleplerini karşılamaktan çok uzak

Eğitim İş Sendikası Gaziantep Şubesi Örgütlenme Sekreteri 
Ali Çevik, ‘’Milli Eğitim Bakanlığının 2025 yılı öğretmenlerin 
isteğe bağlı iller arası yer değiştirmesinde açıklanan 
kontenjanlar öğretmenlerin beklentilerini ve taleplerini 
karşılamaktan çok uzak. Bu kontenjanlar MEB’in yer değiştirme 
süreçlerindeki plansızlığını, adaletsizlikleri ve liyakatsizlikleri 
bir kez daha ortaya koydu’’ ifadelerine yer verdi. 

3 ve daha az 
işçi çalıştıran 
işverenler 
ödemeleri 
banka yerine 
elden 
yapabilecek

Resmi Gazete’de 
yayımlanan 
yönetmelik 
değişikliğiyle 
işverenlerin 
maaş, prim ve 
ikramiye gibi 
ödemeleri elden 
yapabilme sınırı 
düşürüldü. Artık 
yalnızca 3 ve daha 
az işçi çalıştıran 
işverenler, 
ödemeleri banka 
yerine elden 
yapabilecek. Yeni 
düzenleme 1 
Temmuz 2025’te 
yürürlüğe 
girecek.

Son 5 ayda 8 ölümlü 2 bin 296 
yaralamalı kaza meydana geldi

Gaziantep İl Emniyet Müdürlüğü, son 
5 ay içerisinde Gaziantep’te meydana 
gelen ölümlü ve yaralanmalı kaza 
istatistiklerini açıkladı. Kentte son 5 
ayda 8 ölümlü 2 bin 296 yaralamalı kaza 
meydana geldi. 4’TE

Yusuf Yılmaz

Burhan Canpolat

Canlı Hayvan İhracatçılar Birliği 
Başkanı Hacı Yazıcı, canlı hayvan 
ihracatının geçen yıla oranla yüzde 
yüz düştüğünü açıkladı. Geçen yıl 
2 milyon baş hayvan ihracatının 
yapıldığı, bu yıl bu rakamın bir 
milyon baş hayvanda kaldığı 
belirtildi. 

Fadıl Kömürcü, iyi anlayıp dinlemeden 
oy verdiğini söyledi ve “Eğer pafta önüme 
geldiğinde bu donatılardan söz edilseydi 
kafamı da kesseler kabul etmezdim” dedi

CHP İl Başkanı Yaşar Ağyüz, 100. Yıl 
Atatürk Kültür Parkı’nın imara açılması 
teklifine en ön sırada el kaldıran meclis 
üyesi Fadıl Kömürcü ve oturumdan 
kaçarak işten sıyrılacağını düşünen 
Bahattin Bozgeyik’i yanına alarak basın 
toplantısı düzenledi. 
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ŞAHİNBEY NÖBETÇİ ECZANELER
SİNANOĞLU ECZANESİ

SAVCILI MAHALLESİ İNÖNÜ CADDESİ NO:160/C 
TAM-MED HASTANESİ yanı / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 250 50 51
BERFİN ECZANESİ

Gümüştekin mahallesi 14011 nolu sok no:38/A (19 
Mayıs Lisesi Civarı-Cumhuriyet Sağlık Ocağı Yanı) / 

ŞAHİNBEY
Telefon : 0506 7959241
OCAKLAR ECZANESİ

Ocaklar Mah.6 Nolu Sok No:5 (Ocaklar Karakol Yanı) / 
ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 2714142
KEREM ECZANESİ

Binevler Mahallesi Üniversite Bulvarı No:156/F 
(Akademi Hastanesi Yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 225 26 26
RUKİYEM ECZANESİ

IBNI- Sina mahallesi 190011 nolu cadde no 5AE (şehir 
hastanesi poliklinikler karşısı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0530 700 14 98
PARLAR ECZANESİ

Bülbülzade Mah. Yeşilvadi Bulv. No: 171 B/D 
(KARATAŞ ERDEM KOLEJ KARŞISI) / ŞAHİNBEY

Telefon : 03423715175
EĞİTİM ECZANESİ

Gaziantep üniversitesi polikinlik karşısı 15 temmuz 
mah 148255 nolu cad no:6/k Şehitkamil/GAZİANTEP / 

ŞAHİNBEY
Telefon : 0501 102 80 82

REŞAT ECZANESİ
Karataş 1.Bölge BARBAROS ERSAATÇİ CAMİ 

ARKASI BAĞLARBAŞI ASM KARŞISI / ŞAHİNBEY
Telefon : 03423710692-91

ŞEHİTKAMİL NÖBETÇİ ECZANELER
NEFES ECZANESİ

Mücahitler Mahallesi Kudüs Caddesi No:32/A (Teymur 
Otel Karşısı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 05324347044
GÜLEÇ ECZANESI

DEGIRMIÇEM MAH. MITHAT ENÇ CD. 1/C (Halı 
Sarayı Çaprazı, Ayıntap Otel Yanı, Doğdu Elektrik 

Bitişiği) / ŞEHİTKAMİL / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 215 09 51

AÇELYA ECZANESİ
Fatih Mahallesi Ali Nadi Ünler Bulvarı No:104/A 

(Celal Doğan Parkı ilerisi Celal Doğan Parkından Kolej 
Vakfı İstikametine Giderken İlk Işıklarda Sağda) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 9099252

ELİT ECZANESİ
Sarıgüllük mah. Mehmet Ali Atacan Sk. No:16/A 

(Oyuncakistan veya Kaşıbeyaz Ortaokulu Civarı) / 
ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0532 659 1191
GÜLTEN ECZANESİ

Çıksorut mah 15043 nolu sok.11/A (GÜVEN 
KARAKOLU KARŞISI.FATİH CAMİİ CİVARI) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0 342 226 71 44

CAN BİRECİK ECZANESİ
Pirsultan Mah. 59088 Nolu Sok No:10/A(Şehitkamil 

Devlet Hastanesi Poliklinikler Karşısı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 323 00 08

ŞULE ECZANESİ
Merveşehir Mahallesi 49017 Nolu Sokak No:15/I 

(Merveşehir ASM Bitişii) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0542 212 57 27
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

i

Aykut Tuzcu’nun 
20 Ocak 2014

tarihli yazısıdır

Başkan Obama, 8 Ocak 2014 
Çarşamba günü Alman Şansölyesi 
Angela Merkel’i telefonla arayarak 
kırılan kalça kemiğinin durumunu 
sorup geçmiş olsun diyor hem de 
koalisyon hükümeti için başarılar 
diliyor.

ABD ile Almanya’nın arası epey 
limoni! 10 yıl önce ABD’nin Irak’ı işgal 
ettiği zaman bozulan ilişkilerden bile 
daha kötü! Sebebi, Amerika’nın NSA 
aracılığı ile hemen herkesi dinlerken 
Merkel’i de dinlediğinin anlaşılması.

 Telefonda Obama Merkel’in sağlığı 
için iyi temennilerde bulunurken, fırsatı 
kullanıp Şansölyeyi Washington’a davet 
ediyor.

Hükümet sözcüsü Steffen Seibert’te 
yaptığı açıklamada telefon konuşmasını 
teyid ederek Şansölye’nin daveti 
kabul ettiğini belirtiyor. Resmi gezi 
Merkel iyileşince, yani birkaç ay sonra 
gerçekleşecek.

 Usuldendir, böyle resmi davetlerden 
önce her iki ülkenin gazeteci ve 
televizyoncuları davet sahipleri ile 
karşılıklı röportajlar yaparlar.

Almanya’nın en büyük özel televizyonu 
ZDF önceki gün Beyaz Saray’da Başkan 
Obama ile bir mülakat yaptı.

Röportaj sırasında ZDF muhabiri 
Obama’ya şu ilginç soruyu soruyor:

“Başbakan Erdoğan’ın telefonlarını 
dinliyor musunuz?”

Obama, bu soruyu sevmiyor ama 
kızgınlığını da belli etmeden yanıtını 
veriyor:

“Bu konuyu ülke ülke tartışmak 
istemiyorum. İstihbarat faaliyetlerimiz 

tabii ki sürecek. Dünyayı sadece 
haberdergilerinden takip etmek yeterli 
olsa tüm ülkeler istihbarat servislerini 
kapatırdı!”

 Bu cevap bana kalırsa her şeyi 
açıklıyor!

Cemaatin savcı ve polisleri yaptıkları 
operasyonlar için 1.5 seneden beri, 
bazıları için aylardan beri istihbarat 
yapıyorlarmış!

Bana pek inandırıcı gelmiyor! Hazır 
istihbarat servisi varken, uğraşmaya ne 
gerek var ki!

TIR operasyonları düşüncemi teyid 
etmeye yeter de artar bile…

 Dün Hürriyet Gazetesi’nden 
Washington temsilcisi Tolga Tanış’ın 
haber ve yorumlarını aktarmıştım. 
Oyun kuralına göre oynanıyor! ABD, 
Erdoğan’dan hoşnut değil.

El Kaide meselesi ABD’yi çıldırtıyor! 
Türkiye’yi ‘terör listesi’ne almayı ciddi 

ciddi düşünüyorlar.
Irak Merkezi Hükümetle, Barzani’nin 

yeni bir protokol üzerinde anlaşma 
sağlayıncaya kadar Türkiye’ye petrol 
ihracına ara vermeyi kabul etmesinde de 
aynı parmak izini aramak gerekmez mi?

 Gerçi dün Barzani’nin sözcüsü, 
“Türkiye ile olan anlaşmamızda sorun 
yoktur” gibisinden bir açıklama yaptı 
ama, bence sıkıntılı bir açıklamaydı. 
Akşam saatlerinde de Başbakan 
Erdoğan, Brüksel’e giderken bu konuya 
girerek, “Anlaşmamızda bir sorun yok” 
dedi. Ancak gelişmeler pek içaçıcı değil.

Umarım Başbakan Erdoğan Brüksel’de 
AB ile ilişkileri gerginlikten kurtarır, 
‘One minute’ tavrı sergilemez.

Bu telefonu 
kim icat ettiyse!.. 

Tarım ve Orman Bakanlığı’nın 
internet sitesinde yer alan açıklamada, 
hububat hasadının mayıs ayında lokal 
olarak başladığı, bugün itibariyle ülke 
genelinde yaklaşık yüzde 2 seviyelerinde 
olduğu belirtildi. Hasadını yapan 
üreticilere depolama olanağı sağlamak 
amacıyla Toprak Mahsulleri Ofisi 
(TMO) tarafından 12 Mayıs’tan itibaren 
üreticilerin ÇKS’de kayıtlı buğday ve arpa 
ürünlerinin taahhütname karşılığı teslim 
alınmaya başlandığı bildirildi. TMO’nun, 
600’ün üzerindeki noktada hububat alımı 
yapacağına işaret edilerek, 2025 yılı TMO 
hububat alım fiyatları ton başına şöyle 
açıklandı:  Makarnalık buğdayda 13 bin 
500 TL, ekmeklik buğdayda 13 bin 500 TL, 
arpada 11 bin TL. 

Açıklamada, önceki yıllarda uygulanan 
mazot-gübre desteğinin, yeni destekleme 
modelinde “temel destek” ve üretim 
planlamasına uyulursa “planlı üretim 
desteği” olarak uygulanacağı bildirildi. 
Sertifikalı tohum kullananlar için ek 
desteğin, yeni modelde de aynı şekilde 
verileceği kaydedildi. Açıklanan fiyatlara 
ek olarak üreticilere temel destek, planlı 
üretim desteği ve sertifikalı tohum 
kullanım desteği olmak üzere (ortalama 
verim dikkate alınarak) ton başına toplam 
2 bin 520 TL destek ödemesi yapılacağı 

belirtildi. Böylece desteklerle birlikte 
üreticilerin eline toplamda, ekmeklik 
ve makarnalık buğday için 16 bin 20 
TL/ton, arpa için ise 13 bin 520 TL/ton 
geçmiş olacağı kaydedildi. Ürün bedeli 
ödemelerinin, ürün teslimatının ardından 
30 gün içerisinde üreticilerin banka 
hesaplarına yatırılacağı dile getirildi.  

Ziraat Mühendisleri Odası Başkanı 
Baki Remzi Suiçmez, ilk defa ekmeklik 
ve makarnalık buğday fiyatlarının 
eşitlendiğini söyledi. Normalde 
makarnalık buğdayda alım fiyatının fazla, 
ekmeklik buğdayda düşük olduğuna 
işaret eden Suiçmez, “Bu yıl buğdayda 18 
milyon ton civarlarında rekolte bekleniyor. 
20 milyon tonun altında olduğunda 
buğdayda yetersizlik gündeme gelecek. 
Yetersiz destekler ve iklimin de etkisi 
ile rekolte azılışı var” dedi. Suiçmez, 
kuru alanda üretim yapan üreticilerin 
zarar edeceklerini, sulu alanda üretim 
yapan üreticilerin de ancak maliyetlerini 
kurtarabileceklerini söyledi.

Suiçmez, kendi analizlerine göre 
maliyetin 16 lira olduğunu, alım fiyatının 
da 19 lira olarak açıklanması gerektiğini, 
oysa 13.5 lirada kaldığını vurguladı. 

Buğdayda bu yıl 3 yıllık planlamaya 
geçildiği için 2026’da ödenecek desteğin de 
rakamın içine “giydirildiğine” işaret eden 

Suiçmez, şöyle devam etti:
“Enflasyonun sürekli artığı bir ortamda 

buğdayda verilen fiyatlar üretici için 
sorun. 2026’da ödenecek desteğin de 
bunun içine katılması ise sadece algı 
yönetimi. Üreticiyi korumak yerine 
yine yurtdışından buğday getirecek olan 
ithalatçı, tüccar, sanayicilerin beklentisini 
karşılayan bir fiyat gündeme geldi. 
Piyasada daha yüksek rakam olduğundan 
TMO bu rakamı hiç açıklamasa da 
olurdu.”    

Suiçmez, açıklanan rakamın 
enflasyonun altında olduğunu, yine 
dışarıdan buğday ithal edilmek zorunda 
kalınacağını vurguladı. Rakamın 
“çiftçilerin tarlasını ekmeme” kararı 
almasını gündeme getireceğini belirten 
Suiçmez, bunun da “dışa bağımlılığın 
bilerek devam ettirilmesi” anlamına 
geldiğini kaydetti.   

Türkiye Ziraatçılar Derneği Genel 
Başkanı Hüseyin Demirtaş, tarlayı 
kiralayan bir üreticinin bu fiyattan kâr 
edemeyeceğini söyledi. Ton başına 2 
bin 520 lira desteğin de bir yıl sonra 
ödendiğine işaret eden Demirtaş, 
“16 bin 20 lirayı hemen ödese üretici 
üretimden çekilmez. Ancak bunu bir yıl 
sonra verecekler. Şimdi allayıp pullayıp 
açıklıyorlar. Bu zaten çiftçinin hakkı. 
Bir yıl sonra ödenecek destek, destek 
sayılmaz. Bir yıl sonra zaten bu paranın 
değeri düşecek. TMO fazlasıyla ithalat 
yaptı. Depolar dolu. Umarım buğday 
çiftçinin elinde kalmaz” dedi.

CHP Genel Başkan Yardımcısı Erhan 
Adem, acilen yapılması gerekenleri 
sıraladı. Buğday alım fiyatının güncel 
üretim maliyetleri ve çiftçinin insanca 
yaşayabileceği bir gelir seviyesi dikkate 
alınarak derhal revize edilmesini isteyen 
Adem, şunları kaydetti:

“TMO’nun çiftçiden doğrudan ve hızlı 
şekilde ürün almasını sağlayacak etkin 
bir alım süreci uygulanmalıdır. Çiftçimize 
mazot, gübre ve tohumda doğrudan 
destek verilmelidir. Tarımsal destekler 
zamanında ve tam olarak ödenmelidir. 
Buğday tarlalarında yükselen sessiz 
çığlık duyulmadan, ne kırsalda kalkınma 
sağlanabilir ne de sofralara bereket gelir.” 
cumhuriyet

Buğdayda düşük fiyat 
sessiz sedasız açıklandı

İktidar, çiftçinin beklentisini karşılamayan buğday alım fiyatını sessiz sedasız, yazılı açıklamayla 
duyurdu. Alım fiyatı hem maliyetin altında kaldı hem de makarnalık ile ekmeklik buğday için aynı 
açıklandı. Önümüzdeki yıl verilecek destek ise bu yıl verilecekmiş gibi duyuruldu.

Resmi Gazete’de yayımlanan 
yönetmelik değişikliğiyle 
işverenlerin maaş, prim ve 
ikramiye gibi ödemeleri elden 
yapabilme sınırı düşürüldü. 
Artık yalnızca 3 ve daha 
az işçi çalıştıran işverenler, 
ödemeleri banka yerine elden 
yapabilecek. Yeni düzenleme 
1 Temmuz 2025’te yürürlüğe 
girecek.

Resmi Gazete’de yayımlanan 
yeni düzenlemeyle, 
“Ücret, Prim, İkramiye 
ve Bu Nitelikteki Her 
Türlü İstihkakın Bankalar 
Aracılığıyla Ödenmesine 
Dair Yönetmelik”te önemli 
bir değişikliğe gidildi. Buna 
göre, daha önce 5 işçiye kadar 
elden ödeme yapılmasına izin 
verilirken, bu sınır 3 işçiye 
düşürüldü.

Kimler elden ödeme 
yapabilecek?

Yönetmelikte yapılan 

değişikliğe göre, yalnızca 
3 ve daha az sayıda işçi 
çalıştıran işverenler, maaş, 
prim, ikramiye gibi ödemeleri 
elden yapabilecek. 4 ve üzeri 
işçi çalıştıran işverenler ise 
bu ödemeleri artık banka 
hesapları aracılığıyla yapmak 
zorunda olacak.

Hesap numarası 
zorunluluğu

Yeni uygulamaya göre 
işverenlerin, ödeme 
yapabilmesi için işçiden banka 
hesap numarasını talep etmesi 
gerekiyor. İşçilerin de bu 
bilgiyi işverene bildirmesi yasal 
zorunluluk haline gelecek.

Uygulama ne zaman 
başlayacak?

Yönetmelikteki değişiklik, 
1 Temmuz 2025 tarihinde 
yürürlüğe girecek. Bu tarihten 
itibaren işverenler, yasa 
kapsamında belirtilen kurallara 
uymak zorunda olacak. Bianet

3 ve daha az işçi çalıştıran işverenler 
ödemeleri banka yerine elden yapabilecek

Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanlığı 
tarafından hazırlanan “Yetki 
Belgeli Yapı Ustaları Hakkında 
Yönetmelik” Resmî Gazete’de 
yayımlandı.

Yönetmelik, yapı ruhsatına 
tabi inşaat işlerinde çalışan 
ustaların belgelendirilmesini 
ve kayıt altına alınmasını 
zorunlu hale getiriyor. 

Yeni yönetmelikle birlikte, 
yapı müteahhitleri ve şantiye 
şefleri, yetki belgesi olmayan 
ustaları çalıştıramayacak. 

Şantiye şefleri, toplam yapı 

inşaat alanı 500 metrekareyi 
geçen işlerin inşaatında 
işveren veya alt işveren 
tarafından çalıştırılmaya 
başlanan tüm yetki belgeli 
yapı ustalarının işe başlama 
ve işi bırakma bilgilerini, 
bu durumun gerçekleştiği 
tarihten itibaren yedi iş günü 
içinde Şantiye-M sistemine 
kaydetmekle yükümlü olacak.

Yetki belgeli ustalar, proje 
ve şantiye şefi talimatlarına 
uygun çalışmak, uygun 
malzeme ve ekipman 
kullanmak zorunda olacak.t24

İnşaat ustalarına belge zorunluluğu geldi
Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı tarafından 

hazırlanan “Yetki Belgeli Yapı Ustaları Hakkında Yönetmelik” 
Resmi Gazete'de yayımlandı. 2025 sonunda başlayacak 
uygulamayla, belgesi olmayan ustalar artık şantiyelerde 
çalışamayacak. Ayrıca düzenlemeyle binalardaki hasalardan 
inşaat ustaları da hukuki olarak sorumlu tutulacak.
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İnşaat ustalarına belge zorunluluğu geldi

Hacı Yazıcı “Yem, 
ulaşım, fon, yani 
maliyetler çok yüksek. 
Yabancı ülkelerle 
rekabet yapamıyoruz” 
dedi. Ayrıca, Suriye ve 
Irak'tan ihracat için geçiş 
izni verilmemesinin, 
demiryollarının bir 
süre vagon tahsis 
edememesinin, ihracatı 
azalttığı ifade edildi. 

Geçen yıl Canlı Hayvan 
ihracatçılar Birliği 
başkanlığı yapan Niyazi 
Erdoğan ise ihracatın 
baltalanmasını usulüne 
uygun ihracat yapmayan, 
hayali ihracatçılara 
bağladı. Erdoğan 
“Araplar çok uzun bir 
süre ülkemizde kalıyor. 
Burada birkaç firma ile, 
karaborsadan topladıkları 
dövizle anlaşma 
yapıyorlar. 40 bin dolarlık 
mala, 20 bin dolar 

vermiyorlar. Ülkelerine 
döndüklerinde de 
paranın gerisini 
ödemiyorlar. Burada 
güya ihracat yapan firma 
da müstahsilin parasını 
ödemiyor. Bu yıl pek 
çok müstahsil parasını 
alamayacak. Bankalar 
ödeme yapamıyorlar. 
Valiliğin bu konuya 
el atması gerekli. 
Piyasada, komisyonla 
alışveriş yapan, ihracat 
yapamayan firmaları 
cezalandırmalı.

Ayrıca, Türkiye 
ihracatının yüzde 77 
sini gerçekleştiren 
Gaziantep’te, hayvan 
pazarı yok. Belediye, 
borsa bu konuda çok 
duyarsız davranıyor. Bize 
yer göstermiyorlar. Et 
balık kurumuna yakın 
güzel bir pazar hemen 
kurulmalı.”

“Hayali ihracat yapanlara Valilik engel olmalı”

Canlı hayvan ihracatının 
yarıya düştüğü iddia edildi

Canlı Hayvan İhracatçılar Birliği Başkanı Hacı Yazıcı, canlı hayvan ihracatının 
geçen yıla oranla yüzde yüz düştüğünü açıkladı. Geçen yıl 2 milyon baş hayvan 
ihracatının yapıldığı, bu yıl bu rakamın bir milyon baş hayvanda kaldığı belirtildi. 

1984 yılında Ortadoğu’ya ve AET 
ülkelerine, toplam 200 milyar liralık 
ihracat yapıldı. Ticaret ve Sanayi Odası 
başkanlığından yapılan açıklamaya göre, 
1985'in ilk 9 ayında 33 değişik ülkeye 28 
çeşit gıda ve sanayi ürünü ihracatının 
gerçekleştiği belirtildi. 

Gaziantep'te ilk defa ihracat yapılan 
ülkeler arasında SSCB, Malezya. Singapur 
ve Venezuella bulunuyor. İhracatın en 
büyük kısmının Ortadoğu ülkelerine 
yapıldığı, 30 milyon dolarla Suudi 
Arabistan’ın ilk sırayı aldığı ifade ediliyor. 

Konuyla ilgili bir açıklama yapan 
Ticaret ve sanayi odası genel sekreteri 
Mesut Ölçal şunları söyledi: “1978 
yılında 25 kalem mal ihracatımız 
olduğu halde, şimdi 150 çeşit kalem 
mal ihracatımız var. 1984 yılında 200 
milyar liralık ihracatımız oldu. Fakat 

1985 yılında bu rakama ulaşmamız zor. 
İhracatı teşvik tedbirlerinin azaltılması 
ihracatımızı zorlaştıran faktörlerden 
birisidir. 

Gaziantep'teki firmaların çoğunluğunu 
küçük sermaye şirketleri oluşturuyor. 
Özellikle büyük ihracatçı sermaye 
şirketlerine tanınan olanaklar küçük 
sermaye şirketlerine de tanınırsa 
ihracatımız büyüyebilir. Habur sınır 
kapısının kapalı olması ihracatı 
köstekleyen nedenlerden biri oldu.” 

Bu yıl Suudi Arabistan'dan sonra 
Irak'a 23 milyon, Kuveyt'e ise 22 milyon 
dolarlık ihracatın gerçekleştiğini söyleyen 
Ölçal, Türkiye genelinde canlı hayvan 
ihracatının yüzde 80'inin Gaziantep'ten 
yapıldığı, bu ülkelerin ise Birleşik Arap 
Emirlikleri, Suudi Arabistan ve Kuveyt 
olduğunu söyledi.

100 kalem mal ihraç ediyoruz

84 yılında 200 milyar olan 
ihracatımız bu yıl düştü 

Canlı hayvan ihracatımızın yüzde 80’i Gaziantep’ten yapılıyor

Vatandaşlar, etin pahalı 
ve balığın besin değerinin 
fazla olması nedeniyle balığa 
büyük ilgi gösteriyorlar. 
Sezonun yeni açılmış olması 
ve havaların sıcak sıcak 
gitmesine rağmen, balık 
satışlarının geçen yıllara 
göre oldukça arttığı, satıcılar 
tarafından ifade ediliyor. 

Özellikle Karadeniz ve 
Marmara denizinden 
yakalanan balıkların 
şehrimize getirilinceye 
kadar uzun bir süre geçmesi, 
satıcılara ulaşan balığın en 
geç 24 saat içinde satılmasını 
gerektiriyor. Bir soğuk hava 
deposu ve balık hali olmadığı 
için balıkların kısa sürede 

bayatlaması önlenemiyor. 
Bundan önceki yıllarda bir 

balık hali yapımı belediye 
bütçesine konulmuştu. 
Ancak daha sonra konunun 
önemsenmediği için bütçeden 
geri çıkarıldığı bildirilmişti. 

Konuyla ilgili olarak 
görüştüğümüz belediye 
başkan vekili Asım Özsöyler, 
Eski halde bulunan balık 
pazarının balık hali haline 
getirilmesi ve Tabakhane 
semtindeki eski mezbahanın 
yerinde de bir soğuk hava 
deposu yapılması için kararın 
çıkmış olduğunu, bu yerlerin 
imar tadilinin yapılmış 
olup, konunun etüt ve proje 
safhasında olduğunu bildirdi. 

Belediye başkan vekili Özsöyler: 
“Balık Hali ve soğuk hava deposu yapılacak”

Şehrimizde balığa ilginin her geçen gün arttığını daha 
önce de yazmıştık. Buna rağmen 500 bin nüfuslu bir 
şehirde balık hali bulunmadığını da belirtmiştik. 

Güneydoğu Tarım Satış Kooperatifleri 
Birlikleri fıstık taban fiyatını 850 liradan 
1000 liraya çıkardı. 

GTSK Birlikleri Genel Müdürü Kürşad 
Solak, düzenlediği basın toplantısında 
iç ve dış piyasa fiyatlarının göz önüne 
alınarak kırmızı kabuklu, yüzde yüz içli 
Antep Fıstığı fiyatının 850 liradan 1000 

liraya çıkarıldığını açıkladı. 
Solak, şimdiye kadar üreticiden 400-

500 ton civarında fıstık alındığını, bunun 
karşılığında üreticiye 400 milyon lira 
ödendiğini bildirdi.

GTSK Birliklerine şimdiye kadar 
fıstık satan üreticilere de belli bir oran 
dahilinde fark ödeneceği belirtildi.

Güneydoğu 500 ton fıstık aldı

Hatadan dönmek erdemdir 
Meclis üyelerinin hatalarını anladıklarını, 

hatadan dönmenin bir erdem olduğunu, bu 
nedenle söz konusu maddenin uygulanmaması 
için gereken tavrı koyacaklarını söyleyen 
Ağyüz, “Birinci sefer olan aldatılmışlığı 
şamar gibi büyükşehir belediye başkanının ve 
meclis üyelerinin yüzüne vuracaklardır” dedi. 
AKP’lilerin kentin imarıyla yaz boz tahtası gibi 
oynayıp, imar palanını rant haline getirdiğini 
kaydeden Ağyüz, “Haktan hukuktan söz 
ediyorsunuz. Kentimizin gururu, bölgedeki 
tek büyük park olan 220 hektarlık 100. Yıl 
Atatürk Kültür Parkı’nı her türlü katliama tabi 
tutup peşkeş çekmek istiyorsunuz. Parkımızı 
ne peşkeş çektiririz ne de ucundan kıyısından 
yapılaşmaya açılarak rant kapısı haline 
getirilmesine göz yumarız” diye konuştu.

Yangından mal kurtarırcasına 
alelacele meclisten geçiriliyor

Sabah, Ağyüz’e kendi meclis üyelerinden 
birinin gün dem maddesinden haberi olduğu 
halde oturuma katılmadığı, bir meclis üyesinin 
de AKP’nin çoğunluğu gibi bugün karşı 
çıkılan maddeye ‘Evet’ oyu kullandığı, evet 
oyu kullanma gerekçesi olarak da madde 
hakkında yeterince bilgi sahibi olmadığı 
şeklinde bir savunma yaptığı hatırlatarak, 
“Gündem maddesi hakkında yeterince bilgi 
sahibi olmamak ve yanlış yönlendirilmek 
siyasi sorumluluk açısından doğru mu?” 
diye sordu. Ağyüz, “Bu yöne timin hatası. 
Biz belediye başkanlığımız dönemin de 
gruplarla toplantı yaparak bilgi verirdik. Bu 
konu öyle olmuş ki üç gün önce gündeme 
almıyor, üç gün sonra alel acele geçiriliyor. 
Bugün imar komisyonunda var olan AKP’li 
üyeler bile bundan şikayetçi. Yani planın 
içi doldurulmamış orada yapılaşma olup 

olmayacağı bile belirlenmeden yangından mal 
kaçırırcasına geçiriliyor.

Fadıl Bey arkadaşımız da imar komisyonu 
üyesi, kendisinin de bilgisine başvurduk. Diğer 
araştırmalarımızda "bunu gösteriyor.' Diğer 
meclis üyeleri de 'Bizim önümüze bu şekilde 
gelmedi' diyorlar. ‘İçi boş bir pafta halinde 
geldi' diyorlar. Bu da gösteriyor ki art niyetli 
ve geleceğe yönelik olarak belediye meclis 
üyelerinden kaçırılarak bir şeyler yapılmak 
isteniyor”" diye konuştu.

Meclis üyelerine doyurucu bilgi verilmiyor
Değişiklik konusunda meclis üyelerinin 

yeterince bilgilendirilmediğini ısrarla 
vurgulayan Ağyüz, “Şimdi bizim meclis 
üyelerimiz Bahattin Bey o gün toplantıda 
olduğu için katılamamış. Fadıl Bey de bu 
açıklayıcı ve doygun bilgiler olmadığı için 
imar komisyonunda ‘Burası okyanus parkıdır, 
yapılaşma olmayacak’ şeklinde yanlış bilgiler 
verildiği için orada da ‘evet’ demiş. Kendisi 
de bu plan tadilatının büyükşehir meclisinde 
değişmesi için elinden gelen çabayı gösterecek. 
Önümüzdeki süreçte Fadıl Bey’in de, 
Bahattin Bey’in de tavrını göreceksiniz. Bizim 
üyelerimiz CHP’nin ortaya koyduğu anlayışın 
dışına çıkamazlar. Çıkmazlar zaten. Şu anda 
plan valiliğe onaya gitti. Onaylanıp gelirse, 
askıya çıkacak. Askıya çıktığı zaman da itiraz 
edeceğiz” diye konuştu.

Hatadan dönmek erdemdir 
“Yeterli bilgim yoktu’ demek siyasi 

sorumluluğu meclis üyelerinin üzerinden 
almaya ve sorunu gidermeye yetiyor mu?” 
şeklinde yinelenen soruya Ağyüz, “Düşünce 
olarak bunu söylüyorlar. Büyükşehir 
belediyesi el altından yürütüyor. Almanya’daki 
mimarlarla anlaşıyor, daha yüksekliğinin de 
ne olduğu belli değil. Bir belediye başkanının 

çıkıp bunu kamuoyuna ve meclis üyelerine 
açıkça söylemesi gere kir. Ayrıca hatadan 
dönmek büyük bir erdemdir. Bu nedenle bizi 
izlemeye devam edin. Biz bu projenin bu 
şekilde gerçekleşmemesi için elimizden geleni 
yapacağız” diye konuştu.

Oldu bittiye getirilen kararlara 
‘Evet’ demek CHP’ye yakışmıyor 

AKP’nin aldığı bu olumsuz karara özellikle 
sosyal demokrat bir partinin meclis üyesinin 
‘evet’ demesinin halkı şaşırttığı hatırlatılınca 
Ağyüz, “İşte biz CHP olarak bu düşünceleri 
oldu bittiye getiren tavırlara evet dediğimizde 
bize yakışmıyor. Siz de bize yakıştıramadığınız 
için bunu söylüyorsunuz teşekkür ederim” 
dedi.

Sorumluluğumu kabul 
ediyor özür diliyorum! 

Ağyüz’ün sağ tarafında oturan Bahattin 
Bozgeyik, 'ses çıkarmadan konuşulanları 
dinlemeyi tercih ederken, sol tarafından 
oturan Fadıl Kömürcü, söz konusu gündem 
maddesinin içeriğinin kendisine farklı 
anlatıldığını söyledi. “Sorumluluğumu kabul 
ediyorum. Biraz daha duyarlı olabilirdim. 
Özür diliyorum” diyen “Ben aynı tavrın 
benzerini derin bilgi sahibi olduğum Nüve 
Konut meselesinde dört dörtlük koydum ve 
bunda da başarılı oldum. Eğer pafta önüme 
geldiğinde bu donatılardan söz edilseydi, 
kafamı da kesseler kabul etmezdim. Ancak su 
sporlarıyla ilgili halkın yaşamsal ihtiyacının 
bir parçası olan eğlence merkezlerini gündeme 
getirdiklerinde evet dedim. Ama meclise 
geldiğinde konferans salonu, otel olduğunu 
gerçekten bilmiyordum. Buna rağmen de 
sorumluluğumu kabul ediyorum. Biraz daha 
duyarlı olabilirdim. Özür diliyorum, ama 
takipçisiyim, telafi edeceğim" dedi.

Fadıl Kömürcü, iyi anlayıp dinlemeden oy verdiğini söyledi ve “Eğer pafta 
önüme geldiğinde bu donatılardan söz edilseydi kafamı da kesseler kabul etmezdim” dedi

Kamuoyundan özür dilediler
CHP İl Başkanı Yaşar Ağyüz, 100. Yıl Atatürk Kültür Parkı’nın imara açılması teklifine en ön sırada el kaldıran meclis üyesi 

Fadıl Kömürcü ve oturumdan kaçarak işten sıyrılacağını düşünen Bahattin Bozgeyik’i yanına alarak basın toplantısı düzenledi. 
Toplantıda, yapılan yanlıştan dolayı kamuoyundan özür dilendi. Ağyüz, Bozgeyik’in kent dışında olması nedeniyle oturuma 
katılamadığını açıklarken, imar komisyonunda görev yapan Kömürcü’nün de yanlış yönlendirilerek kandırıldığını ileri sürdü. Avuç içi kadar kavşağın 

ortasına ucube dikiyorlar 
Son zamanlarda Prof. Dr. 

Muammer Aksoy Bulvarından 
geçerken kavşağa yapılan bu 
iğrenç yapıyı görüp te  “Bu 
ne kepazelik” demeyen yok. 
Kavşağın zaten son derece dar 
olduğunu belirten vatandaşlar, 
büyükşehir belediyesi tarafından 
kavşağın ortasına dikilen 
ucube yapının görüş alanını 
kapatmasından şikayet ediyor.

Bu rezalet üstün 
zekalının(!) eseri ?

“Vatandaşın parasına yazık 
günah değil mi? Bu kadar 
dar ve küçük bir kavşağa dört 
metre yüksekliğinde ne olduğu 
belli olmayan, estetikten 
yoksun böyle gereksiz bir yapı 
dikmek, acaba hangi üstün 
zekalının(!) düşüncesi doğrusu 
merak ediyoruz" diye tepkisini 

dile getiren çevre sakinleri, 
kavşakta daha ön ce Kütahya 
porselen tarafından yaptırılan 
seramik yapının kırılarak, 
yerine böyle kocaman bir taş 
yığını dikildiğini bir türlü anla 
yamadıktan™ ifade ettiler.

 Belediye kenti rezil ediyor 
Dünyanın hiçbir yerinde 

küçük bir kavşağın ortasına 
böyle kocaman ve saçma sapan 
bir yapı yapılamayacağını, 
buna ne mimarların ne de 
şehir planlamacılarının 
izin vermeyeceğini belirten 
vatandaşlar, “Bizde bu kente 
sahip çıkacak hiçbir kurum 
olmadığı için, belediye kenti 
rezil ediyor. Ortaya çıkan ve 
olduğu anlaşılmayan yapı 
yüzünden tüm görüş alanı 
kapatıldı. Belediye başkanı 
ortaya çıkan rezaletle ne kadar 
övünse azdır” dedi.

Kavşaktan geçen herkes aynı şeyi söylüyor

Bu ne kepazelik!
Belediyecilikten zerre kadar anlamayan kişilerin belediye 

yönetimine gelmesiyle birlikte, kentin kavşakları ya 
delinerek veya böyle ucube yapılar yapılarak kirletilmeye 
başlandı. Vatandaş, hiçbir anlamı ve estetiği olmayan bu 
görüntü karşısında belediyeye ateş püskürüyor.

Vali Lütfullah Bilgin, 
toplumların gelişmişlik 
düzeylerinin kadınlarına 
gösterdikleri önem, verdikleri 
değer ve sağladıkları haklarla 
doğru orantılı olduğunu 
belirtti. Uçan Süpürge Genel 
Koordinatörü Halime Güner 
ve çalışanları, Vali Bilgin’i 
makamında ziyaret etti.

Vali Bilgin, toplumların 
gelişmişlik düzeylerinin, 

kadınlarına gösterdikleri 
önem, verdikleri değer 
ve sağladıkları haklarla 
doğru orantılı olduğunu 
vurguladı. Cumhuriyetle 
birlikte kadınların elde ettiği 
kazanmalarla siyaset, eğitim, 
yönetim, sanat, kültür, spor, 
sanayi, ticaret ve birçok alanda 
büyük başarılar elde ederek 
ülke adına gurur kaynağı 
olduğunu ifade etti.

Uçan süpürge ekibi 55 ilde kadınlarla buluştu 
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Anlamaya 
çalışmak

Dini bayramlar bu farkındalığın 
şuuruna ulaşmayı, milli bayramlar 
ise bu şuuru ortak bir kimlik ve tarih 
bilinciyle kurumsallaştırmayı temsil 
eder.

Dilimizdeki karşılığı (badram- 
bayar; neşe coşku) olan bayram 
kelimesi Arapçada “ıyd” ışık, aydınlık, 
aydınlanmak anlamındadır. 

Dini bayram olarak 
peygamberimizden hediye Ramazan 
ve Kurban olmak üzere iki Bayramı 
kutluyoruz. 

Bayram aydınlanmak manasında 
“ıydı fıtr” günümüz ifadesiyle şükür- 
varoluşun, yaratılışın farkına ermek. 
Ramazan Bayramı. Iydı Ekber’de bu 
yaşamı kendinde birleme ve coşkuya 
katılarak varoluşla olma anlamı 
kazanmaktadır.

 Türkçe anlam bazlı düşündüğümüzde, 
bayram; baylığa nüfuza zenginliğe, 
neşeye coşkuya ram olma kavuşmanın 
farkındalığın da olma hali ve anlamı 
çıkmaktadır.

Doğada bahar hali ne ise insanda 
varoluşun idrakine gelmesinin 
göstergesi yaşantısı odur. Kendini 
varlığa, yasama karşılıksız olarak 
sunma. 

Toprağın altında, tabiat ananın 
kucağındaki tohum nasıl korunup 
bahar güneşi ve yağmuruyla yeniden 
doğarak renk koku ses tat her türlü 
vergisini karşılıksız olarak ikram 
ediyorsa peygamberler de öyle ilahi 
kaynaktan aldıklarını karşılıksız olarak 
bizlere sunmaktalar ve bizim de o 
kaynağa ermemizin yolunu yöntemini 
göstermek idrakine gelmemz amacıyla 
bayram olarak hediye etmişler. 

Bu hale nasıl erilir derseniz zaten 
içindeyiz de haberimiz yok. Daha 
doğrusu çocukluk ve gençlik yıllarımızı, 
yaşam alanımızı bilinçsizliğimizle heba 
ettik. 

Bayramlar aynı zamanda, 
eylemlerimiz ve düşüncemizle, bakış 
açımızla kirlettiğimiz doğa ve toplumun 
içinde olduğumuzu, kendi dünyamızı 
kendimizin kararttığının sorgulamamız 
ve farkına varmamız gerektiğini 
gösteren iki yönlü aynalardır.

Yok öyle ağzımızda bedelsiz ikram 
edilen bayramlarda kalan eski 
bayramların tadı ike avunarak eski 
bayramlar şöyleydi avuntuları ile teselli 
aramak. 

İnsan anasından doğdu ağzında 
memeyi hazır buldu. Değil çevreden, 
kendinden bile bihaber iken 
oluşumundaki kaosun ve çevreninin bir 
parçası olarak kendi kendinin derdine 
düştü. Nerde ne bulduysa avladı yedi. 
Ergen oldu karşı cinsini yanında hazır 
buldu. Bunun nerden geldiğini nasıl 
olduğunu, niçin olduğunu ne getirip 
götüreceğini, devamı için nasıl bir 
yöntem izleyeceğini, neye evrileceğini 
sorgulamadı. Veya kendinden başkasını 
düşünmeyerek gözünü ruhunu kararttı. 
Çünkü içinden çıkıp da sorgulayacağı 
bir mekân, kişi ve düşünce de yok 
nedenini niçinini hakkıyla anlatan da 
anlayan da... ne yapsın? 

İşte peygamberler, erenler burada 
bizlere bir yöntem sunmaktalar. Nedir 
derseniz. Allah adına bana söz verirsen 
söylerim. Verdik. Sözünden dönmek 
yok ama. Yok…. Senin ve her şeyin 
yaratıcısı içinde ona ermenin, hakkı 
bulup hak görmenin yolunu aramalısın. 

Yolu yordamı, kapısı senden sana bir 
mücadeke, mücahede ve müşahade.

Toplumun talim ettiğiyle olsaydı 
şimdiye kadarki yaptıklarınla bir şeyler 
olması lazımdı. Olsa da olan topluma, 
inancına göre seninki öte dünyada. 

Ne yapmam lazım dersen... 
Söylenenleri idrak seviyesine 
geldiğinde (ramaz olduğunda, 
içinde Allaha erme duygusu coşkun 
olduğunda) Allah için yemeden 
içmeden ve cinsi münasebetten 
kesilmelisin. Eline ağzına diline sahip 
çıkmalısın. Taa ki Allah’ın vahyi südur 
edene dek. (Gönlünden coşana dek) 
Yunusun diliyle "Sövene dilsiz dövene 
elsiz" olmak gerek ki Dervişlik bühtan 
ola. Niyazi Mısri’nin diliyle "Bir zaman 
yüz verme dünya ehline uzlette ol, 
Aklını fikrini bir yere topla yüzüne 
perde çek Göz kulak dil kapıların bağla 
hükmün altına al bir zaman, Ola kim 
Haktan yana gönlünden ola bir kapı 
açıla"

Söylenenleri inançla teslimiyetle 
yaptığımızda yaradılışın, varoluşun 
kadrini kıymetini bilmeye 
başladığımızda bayram başladı diğer 
kardeşlerimizle doğadaki her şeyle 
bayramlaşmaya bilişmeye başladık. 
Yaşantımızın, çevremizin, duygu ve 
düşüncemizin ona göre değiştiğini 
fark etmeye başladık.  İşte kendimizi 
aşarak bireysel egodan kurtulduk. 
Şimdi sıra geldi yaradılışı varoluşu 
bağlı bulunduğu bağlardan kurtararak 
özünde birlemeye. Yani varlık için 
kurban olmaya, ıydi ekbere; genel 
aydınlanmaya-Kurban Bayramı’na.

Başka kuş türlerinin yuvalarını gizlice ve 
gerekirse günlerce gözetliyor. Anne kuş, 
yumurtaları kısa bir süre, su içmek ya da yemek 
için bıraktığı anda, gözetlediği yuvaya gidiyor, 
kendi yumurtasını bırakıyor. Yaptığı anlaşılmasın 
diye bir yumurtayı da yuvadan atıyor.  Bu 
davranışa kuş bilimciler " kuluçka parazitliği” 
diyorlar.

Bu inanılmaz komplo, adım adım şöyle gelişiyor: 
Dişi guguk kuşu, ötleğen, kamış bülbülü, 
ispinoz gibi farklı bir kuşun yuvasını dikkatle 
gözlemliyor. Anne kuşun kısa bir süreliğine 
yuvadan ayrılmasını bekliyor, On ya da oniki 
saniye gibi çok kısa bir sürede yuvaya girip kendi 
yumurtasını bırakıyor. Dikkat çekmesin diye anne 
kuşun yumurtalarından birini de yuvadan atıyor. 
Doğanın garip cilvesiyle, hain kuşun yumurtası 
renk ve desen açısından anne kuşun yumurtalarına 
çok benziyor.  Yuvaya dönen zavallı masum kuş, 
kendi yumurtaları sanarak sabırla kuluçkaya 
devam ediyor. Yeni doğan kuşlarını kendi yavrusu 
gibi besliyor.

Guguk kuşu yavrusu yumurtadan, diğerlerine 
göre daha erken çıkıyor. Genetik bir hainlikle, 
çıkar çıkmaz ev sahibi kuşun kendi yavrularını 
ve kalan yumurtalarını hemen yuvadan atıyor. 
Böylece yuvada tek başına kalıyor “Küçük olsun, 
benim olsun” mantığıyla adeta bağımsızlığını 
ilan ediyor. Zavallı küçük ötücü anne kuş, olan 
bitenden habersiz, kendi yavrusu sanarak, 
kendisinden kat kat büyük bir guguk kuşu 
yavrusunu günlerce, hatta haftalarca besliyor. 
Bebek guguk kuşu, besleniyor, büyüyor, uçmayı 
öğreniyor ve o da aynı annesinden öğrendiklerini 
yapıyor.

Hain guguk kuşu, kendi çabasıyla yavrularını 
büyütmek yerine başkasının emeğini sömürüyor. 
Bunun için diğer potansiyel yavru yumurtalarını 
yok ediyor. Dünyaya gelen küçük hain, diğer 
yavruları öldürerek hayatta kalıyor. Fırsatçı guguk 
kuşu yuva yapmıyor, sorumluluk almıyor ama tüm 
avantajları kendi çıkarına kullanıyor.

İşte tam da bu sebeple başkalarının arkasından iş 
çeviren, sahtekar ya da sinsi kişilere "guguk kuşu 
gibi" deniyor.

Guguk kuşları bazen sadece ormanlarda değil, 
insanlar arasında da yaşıyor. Bazen son derece 
köklü bir siyasi partinin içine sızmaya çalışıyor, 
bazen de düzgün işleyen bir sistemi bozma 
görevini üstleniyorlar. 

Bu tiplerin aile, aidiyet, sadakat, birlikte yaşamak, 
onurunu korumak, başkalarını düşünmek gibi 
erdemleri yok. Başkalarının tüm avantajlarını 
sinsice kullanarak kendilerine yer edinirken, 
ellerini oğuşturarak sürekli yeni fırsatlar 
kolluyorlar. 

Başkalarının hayatını, mevkisini işgal etmekten 
utanmıyor, grubun içine sızıp, onu içten içe 
tüketmekten zevk alıyorlar. Yüzsüzlük, kimlik 
sahtekarlığı, ihanetin boyutu gibi değerlerin 
onlar için hiç önemi olmuyor. Kendilerine ait 
olmayan bir rolü kapıp, o hayatın içine kuruluyor 
ve hainliğe pervasızca devam ediyorlar. Elbette 
bu arada girdikleri toplulukta yabancılaşma, 
kutuplaşma başlıyor. Sistemi alt üst ediyor ve 
içerden çökerttikleri sistemin yok oluşunu zevkle 
izliyorlar.

İnsanlığın dirliği ve düzeni için guguk kuşlarını 
bir an önce fark edip, yuvaya yaklaştırılmamayı 
başaracağımız günler diliyorum.  

Fıstık üretimi yaş 
tüketimimize

yetmeyecek seviyede olacak
Gaziantep’in kuraklık 

haritasında siyah bölgede yer 
aldığını hatırlatan Yılmaz, 
‘’Antep fıstığı ağacının ortalama 
metrekareye 500 kilogram 
yağış alması gerekirken bu yıl 
metrekareye 150 ile 200 kilogram 
arasında yağış alındı. Zaten 
geçen yıl rekolte yüksekliğinden 
dolayı ağaçlarda bir yorgunluk 
söz konusu. Kuraklığın 
yanı sıra karagözlerin açma 
döneminde soğuğun etkili olması 
önümüzdeki yılın mahsulünü 
de bitirdi. Kısacası fıstık üretimi 
yaş tüketimimize yetmeyecek 
seviyede olacak’’ ifadelerini 
kullandı. 

Her yıl bir önceki yıldan 
daha kötü gelecek

Antep fıstığı ağaçlarının 

metrekareye 500 kilogram yağış 
alması gerektiğini vurgulayan 
Yılmaz, ‘’Metrekareye daha 
fazla su verilmesi için damlama 
sistemi kuruluyor. Ama eski 
dikilen ağaçların arası 9-10 
metre arasındadır. Bu kadar 
farkın olmasının nedeni bitkinin 
beslenme ortamının genişlemesi. 
Küresel iklim değişikliği tüm 
dünyayı etkisi altına almaya 
devam ediyor. Bunu önümüzdeki 
yıl daha fazla hissedeceğiz. Her 
yıl bir önceki yıldan daha kötü 
gelecek’’ uyarısında bulundu.

Sulanabilir tarım arazilerinin 
arttırılması gerekiyor

Şehrimizin 2024 yılından 
beri 7 büyük kuraklık 
yaşadığını kaydeden Başkan 
Yılmaz, ‘’Yaşanan kuraklıklar 
nedeniyle hububat ekim alanları 
Antep fıstığı, zeytin, bağ-
bahçeye dönüşmüş durumda. 

Daha önceleri hububat için 
dikili tarıma geçilirdi, fakat 
önümüzdeki yıllarda meydana 
gelecek yağışların Antep 
fıstığı ağaçlarına bir faydası 
olmayabilir. O yüzden sulanabilir 
tarım arazilerinin arttırılması 
gerekiyor’’ açıklamasını yaptı. 

Kuraklık çiftçilerimizin 
kaderi olmamalı

Yılmaz, ‘’Fırat gibi bir hazineye 
sahibiz. P2 pompaj sistemi 27 
haziran tarihinde ihaleye çıkıyor. 
Bu üreticilerimiz açısından 
sevindirici bir durum. P2 
pompaj sisteminden 18 köyümüz 
faydalanacak. Bir an önce P3 
ile P4’ünde yatırım programına 
alınması lazım. İklim krizi tüm 
dünyanın sorunu olduğu için 
sulanabilir tarım arazilerimizi 
arttırmamız gerekiyor. Kuraklık 
çiftçilerimizin kaderi olmamalı. ’’ 
dedi. Haber Merkezi

Antep fıstığı ağaçlarında 
kurumalar başladı

Kentimize en yakın 
fay hattı kuş uçuşu 

uzaklığı 35 kilometre
Bölgede deprem olma 

potansiyelinin her zaman 
olacağını sözlerine ekleyen 
Canpolat, ‘’Herkes, bunu 
göz önünde bulundurarak 
çalışmalarını ve planlamalarını 
yapmalı. Kentimize en yakın 
fay hattı kuş uçuşu uzaklığı 
35 kilometre. Deprem dalgası 
kayaya denk geldiğinde farklı 
yumuşak zemine denk geldiğinde 

farklılık gösteriyor. Bina kat 
yüksekliğinde göz önünde 
bulundurulması gereken durumda 
bu’’ açıklamasını yaptı.    Oğuzeli, 
Karkamış ve 

Nizip en güvenli yerler
Kent genelinde Sarıgüllü, 

Değirmiçem ve Abdülkadir 
Yüksel Devlet Hastanesi’nin  
olduğu bölgenin zeminin alüvyon 
tabakadan oluştuğunu kaydeden 
Jeofizik Mühendisleri Odası Bölge 
Temsilcisi Burhan Canpolat, 
konuşmasını şu cümlelerle devam 

ettirdi: ‘’En fazla ağır hasarlı bina 
Sarıgüllük ve Değirmiçem’de. 
Bunun dışında Antep, zemin 
açısından çok şanslı. Zaten fay 
hattı buraya gelene kadar güç 
kaybediyor, dolayısıyla daha 
az yıkım meydana geliyor. İl 
merkezini referans alırsak, 
Oğuzeli, Karkamış ve Nizip en 
güvenli yerlerdir. Çünkü deprem 
bu ilçelere ulaşana kadar biraz 
daha yorulacağı için en az hasarlı 
binalar buralarda olacaktır’’ Haber 
Merkezi 

Deprem bölgesinde konutlar 
fay hattına yakın yapılıyor

Açık norm kadro bulunan il 
sayısı yok denecek kadar az

Belirlenen kontenjanlarla 
öğretmenlerin özellikle 
büyükşehirlere ve batıda yer 
alan illere tayin olmasının 
neredeyse imkansız hale 
geldiğine dikkat çeken Çevik, 
‘’Birçok branş için tercih 
edilebilecek açık norm kadro 
bulunan il sayısı yok denecek 
kadar az. Görev yeri değişikliği 
için açıklanan kontenjanların 
azlığı öğretmenleri mağdur 
ediyor. Öğretmenler yıllarca aynı 
yerde kalmaya, zor koşullarda 
ve istekleri dışında uzatılmış 
zorunlu hizmet koşullarında 
çalışmaya mahkum ediliyor. 
Zorunlu hizmet süresini 
tamamlamış, yıllarca aynı ilde 
görev yapmış öğretmenlerin 
görev yeri değişikliği talepleri 
en doğal çalışma ve özlük 
haklarından biri’’ şeklinde 
konuştu. 

Değişiklikler öğretmenleri 
mağdur etmeye devam ediyor
Kamusal eğitimin öğretmene 

sağladığı temel haklardan 
birinin zorunlu hizmetini 
tamamladıktan sonra görev 
yeri değişikliği talebinde 
bulunabilmesi ve istediği 
koşullarda çalışabilmesi 
olduğunu sözlerine ekleyen 
Çevik, ‘’Eğitim-öğretimin 
niteliğinin yükselmesi öğretmen 
refahının artmasına bağlı. Ancak 
MEB’in ‘Ben yaptım oldu’ 
mantığıyla hiçbir planlama ve ön 
çalışma yapmadan uygulamaya 
koyduğu değişikler öğretmenleri 
mağdur etmeye devam ediyor’’ 
tespitini yaptı. 

Öğretmenlerin özlük 
hakkı olan yer değiştirme 

hakkını elinden alıyor
Çevik, ‘’Bu yıl il içi yer 

değiştirmelerde sıraların 
çalıştırılması zaten az olan iller 
arası atama kontenjanlarını 
iyice düşürdü.  Ayrıca kamuda 
tasarruf, ücretli öğretmenlik 
gibi uygulamalar hem 
kamusal eğitimin niteliğini 
düşürmekte hem de iller arası 
yer değiştirmede kontenjanları 

sınırlı tutarak öğretmenlerin 
çalışma refahını ve barışını 
baltalamakta ve öğretmenlerin 
özlük hakkı olan yer değiştirme 
hakkını elinden alıyor’’ 
eleştirisini yaptı. 

Öğretmenlere ikinci il dışı 
yer değiştirme hakkı tanınarak 

mağduriyetleri giderilmeli
Öğretmenlerin il içi ve iller 

arası yer değiştirme süreçlerinin 
planlı-programlı ve koordineli 
bir şekilde yürütülmesi 
gerektiğine dikkat çeken Çevik, 
‘’Eğitimde tasarruf olmaz, 
öğretmenin ücretlisi olmaz. 
Tüm öğretmenler kadrolu 
olarak atanmalı. Norm kadrolar 
şeffaf bir şekilde güncellenmeli, 
açık olan tüm okullar listeye 
eklenmeli. Sıraların çalıştırılması 
usulü sistemi ile il içi isteğe bağlı 
yer değiştirmeler 12 Ağustos’ta 
sona erdikten sonra kontenjanlar 
tekrar düzenlenmeli ve 
öğretmenlere ikinci il dışı yer 
değiştirme hakkı tanınarak 
mağduriyetleri giderilmeli’’ 
çağrısında bulundu. 

Kontenjanlar öğretmenlerin beklentilerini 
ve taleplerini karşılamaktan çok uzak

Gaziantep İl Emniyet Müdürlüğü, son 5 ay 
içerisinde şehrimizde meydana gelen ölümlü 
ve yaralanmalı kaza istatistiklerini kamuoyuna 
duyurdu. İlimiz genelinde son 5 ay içerisinde 
8 ölümlü 2 bin 296 yaralamalı kaza meydana 
yaşandı.  

Yaşanan kazalar incelendiğinde 659 aracın 
sigortasız, 361 aracın muayenesiz, 451 kişinin 
sürücü belgesiz ve 116 araç sürücüsünün ise 
alkollü olduğu tespit edildi.

Gaziantep İl Emniyet Müdürlüğü’nden ise 
‘’Sürücülerimiz araçlarınızda bulunan eksiklikleri 
giderelim, alkollü olarak araç kullanmayalım. 
Anne babalar ehliyeti olmayan çocuklarınıza araç 
vermeyelim’’ şeklinde konuştu. Haber Merkezi 

Son 5 ayda 8 ölümlü 2 bin 296 
yaralamalı kaza meydana geldi Baklavacılar tam gaz çalışıyor

Bayram öncesi hazırlıklar, arife 
gününden iki gün önce başladı. 
Tatlı imalathanelerinde üretim 
kapasitesi 3 katına çıktı. Bayramın 
üçüncü gününe kadar sürecek 
olan yoğunluk, hem fiziki hem 
de online siparişleri kapsıyor. 
Üreticiler, talepleri karşılamak için 
tam kapasite ve aralıksız çalışıyor.

Yıldırım, en fazla talep gören 
ürünlerin başında klasik fıstıklı 
baklava, şöbiyet, midye baklava 
ve sıcak havalarla birlikte 
popülerleşen soğuk baklava 
olduğunu belirtti. Bu ürünlerin 

bayram sofralarının vazgeçilmezi 
haline geldiğini söyledi.

'Ucuz baklavayı 
tercih etmemeli'

Mehmet Yıldırım, baklava 
alırken dikkat edilmesi gereken 
en önemli unsurun ham madde 
kalitesi olduğunu vurguladı. Ucuz 
baklavalar konusunda şu uyarıyı 
yaptı: "Geçtiğimiz günlerde basına 
da yansıdığı gibi küflenmiş cevizler 
kullanan işletmeleri gördük. Bu 
dönemde özellikle tüketicilerin 
ucuz ürünleri tercih etmemesi 
lazım. Kaliteli baklava yemek 

isteyen tüketici ucuz baklavayı 
tercih etmemeli."

Baklava fiyatları ne kadar? 
Kalite ne kadarına mal olur?

Yıldırım, kaliteli bir kilogram 
fıstıklı baklavanın fiyatının 1400 
– 1600 TL aralığında olduğunu 
belirtirken, piyasada 500 – 600 
TL’ye de satılan baklavaların 
bulunduğunu ifade etti. Ancak 200 
– 250 TL’lik ürünlerin sağlık riski 
taşıyabileceği konusunda uyardı. 
Ortalama fiyatların 600 TL ile 1600 
TL arasında değiştiğini söyledi. 
sputnik

Erkekler, Mayıs’ta en az 
68 kadını yaraladı, 50 kız ve 
oğlan çocuğunu istismar etti.

bianet'in yerel ve ulusal 
gazetelerden, haber 
sitelerinden ve ajanslardan 
derlediği haberlere göre, 
erkekler Mayıs’ta en az 26 
kadını ve bir çocuğu çocuğu 
öldürdü.

Erkekler, Mayıs’ta en az 68 
kadına şiddet uyguladı, en 

az 50 kız ve oğlan çocuğunu 
istismar etti, 10 kadını taciz 
etti. Erkekler, 277 kadını seks 
işçiliğine zorladı.

Meşru Müdafaa: İzmir’de 
Feride K. (40) isimli kadın 
uzun süredir kendisine 
şiddet uygulayan kocası Ö.K. 
(44) isimli erkeği, evinde 
tabancayla öldürdü.

Mayıs’ta en az 27 kadının ve 
21 çocuğunun ölümü basına 

"şüpheli” olarak yansıdı.
Şüpheli kadın ölümlerinin 

illeri
Ankara (1), Antalya (1), 

Bilecik (1), Burdur (1), Bursa 
(2), Çorum (2), Denizli (1), 
Diyarbakır (2), Isparta (1), 
İstanbul (2), Kocaeli (1), 
Konya (1), Mardin (1), Ordu 
(1), Trabzon (1), Yalova (1), 
Zonguldak (1), Kilis (1), 
Diyarbakır (2), Bitlis (1), 

Urfa (1), İzmir (1), Kırklareli 
(1).

Şüpheli çocuk ölümlerinin 
illeri

Aksaray (1), Ankara (1), 
Antalya (1), Aydın (2), 
Diyarbakır (1), Hatay (1), 
İstanbul (2), Kayseri (1), 
Kırşehir (1), Kocaeli (1), 
Mardin (2), Maraş (2), 
Tekirdağ (2), Trabzon (1), 
Urfa (2)

Erkekler 
Mayıs’ta 
26 kadını 
öldürdü



ÖMER PARLAKÇI

Savaşların olmadığı 
insanların ölmediği emeğin 
sömürülmediği bir dünya 
umuduyla tüm halkımızın 
Kurban Bayramını kutlar 
sağlık, huzur ve mutluluk 

getirmesini dileriz


